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HPV i PAPA testiranje počinje – preventiva je najvažnija, kome se sve savetuje pregled 

Od 13. januara u Beogradu počinje besplatno testiranje žena na HPV i PAPA test. Testiranje će se 

sprovoditi u Institutu za javno zdravlje „Dr Milan Jovanović Batut“ i Zavodu za zdravstvenu zaštitu 

radnika Železnice Srbije. 

Testiranje se savetuje ženama od 30 do 65 godina.Radiće se dva testa.Testiranje je krajem godine počelo 

u Nišu, pregledano je više od 400 žena- kakvi su prvi rezultati, šta može da se zaključi na osnovu ovih 

testova. 

 „Humani papiloma viris i čitava paleta tih virusa svojim dugotrajnim dejstvom na sluzokožu grlića 

materice i ostale epitele i kod muškog i kod ženskog dela populacije, može dovesti do poliferacije 

tumorskih tkiva", istakla je direktorka Instituta „Batut", prof. dr Verica Jovanović, za Jutarnji  dnevnik 

RTS-a. 

Napomenula je i kome se savetujete ovo testiranje i koliko će nam to pomoći u borbi sa rakom grlića 

materice.  

Dodaje da humani Papiloma virus, naročito njegove visokorizične forme, koje utvrđujemo ovom vrstom 

testiranja, mogu da dovedu do brojnih promena i raka grlića materice. 

„Na osnovu ovih testova zaključujemo da li su maligne forme papiloma virusa prisutne kod žena, bez 

ikakvih simptoma,i koji su tipovi ovih malignih formi prisutni. Ukoliko se utvrdi da su maligne forme 

prisutne, žena treba istog trenutka da bude upućena na lečenje kod ginekologa. Tako se sprečava rak 

grlića materice“, rekla je dr Verica Jovanović. 



 
 

Dodaje da se pored HPV testiranja, radi i Papa Nikolau test, koji je veima značajan. Kasnije se citološkim 

pregledom upoređuju nalazi između HPV brisa i citološkog brisa. 

 U Beogradu se pregledi se obavljaju bez zakazivanja u Institutu za javno zdravlje Srbije od 14 časova i u 

Zavodu za zaštitu zdravlja železničara u Savskoj ulici od 8 do 18 časova. 

 

 

OVAJ ČOVEK JE PRIMER ZA SVE MEDICINARE Marka iz Kragujevca pacijenti OBOŽAVAJU, dodelili mu i 

priznanje: Evo šta im prvo kaže kada dođu kod njega 

Marko Mišić iz Kragujevca poneo titulu najljubaznijeg medicinskog tehničara 

Akcija "Osmeh kao lek" omogućila pacijentima da glasaju za najljubaznije medicinske sestre i tehničare 

Narod kaže da bolestan čovek ima samo jednu želju - da ozdravi. A kada se na tom putu ka ozdravljenju 

nađu medicinski radnici koji im daju vetar u leđa svojim osmehom, lepom rečju, podrškom i stručnim i 

predanim radom onda je sve lakše. Jedan takav primer medicinskog radnika je i Marko Mišić iz 

kragujevačkog Doma zdravlja koji je nedavno, zahvaljujući glasovima pacijenata, poneo titulu 

najljubaznijeg medicinskog tehničara. 

U okviru akcije „Osmeh kao lek”, koju je organizovao Dom zdravlja Kragujevac, pacijenti su imali priliku 

da glasaju za najljubaznije medicinske sestre i tehničare. Njih preko 900 učestvovalo je u anketi, a po 

svojoj ljubaznosti, predanosti poslu i posvećenosti izdvojio se Marko Mišić koji je već dve decenije veran 

svom pozivu. Sam ističe da nikada nije imao problem u komunikaciji sa pacijentima, o ovom laskavom 

priznanju nije mnogo razmišljao, ali nije ni iznenađen što je baš on izbor pacijenata. 



 
 

"Nisam baš razmišljao da li ću biti ja, ali se nisam iznenadio jer nikada nisam imao probleme sa 

pacijentima. Kada dođu uvek imam taj pristup da rešimo odmah, nisam nikada da se nešto odlaže, da se 

vraća za drugi dan, baš nikada nisam imao problem u vezi sa komunikacijom sa pacijentima", kaže Marko 

Mišić, medicinski tehničar 

"Da biste bili dobar lekar, morate biti dobar čovek" 

Marko ističe da je timski rad u njegovoj ambulanti sa jedne strane i dobra volja da se svaki pacijent 

sasluša put za rešenje svakog zdravstvenog problema sa kojim neko dođe u njihovu ambulantu. Njegovo 

mišljenje deli i doktorka Sonja Simović sa kojom u timu radi čitavu deceniju, a koja za Marka ima samo 

reči hvale. 

"Morate prvo da budete dobar čovek da bi ste bili dobar tehničar lekar, šta god, jer se bavite tim 

humanim poslom, a Marko je prvo dobar čovek, pa je onda I stručan, pa onda ta sinergija pun pogodak", 

kaže dr Sonja Simović, Dom zdravlja Kragujevac. 

Da je priznanje zaista otišlo u prave ruke potvrđuju i pacijenti. 

"Uvek je nasmejan, super je, prijatan za sve koji dođu otvoren, tako da je dobar. Zaslužio je priznanje, 

trudi se stvarno", kaže Miloš Janićijević, Markov pacijent 

Akcija „Osmeh kao lek” postaće tradicionalna, poručuju iz Doma zdravlja Kragujevac, jer ovakve 

inicijative doprinose stvaranju pozitivnije atmosfere u zdravstvenom sistemu i jačanju poverenja između 

pacijenata i zdravstvenih radnika. 

 

 

Studije stomatologije na Medicinskom fakultetu VMA: Prvi put i onlajn priprema kadeta 

Novi studijski program usmeren je na poboljšanje zdravstvene zaštite u stomatologiji i revitalizaciju 

garnizonskih ambulanti 



 
 

Fakultet će obučavati oficire sanitetske službe i već sada školuje kadete iz Angole i Bosne i Hercegovine 

Medicinski fakultet Vojnomedicinske akademije Univerziteta odbrane prvi put će upisati kadete i 

studente na program integrisanih akademskih studija stomatologije u narednom upisnom roku, u junu 

2025. godine. 

Počinju integrisane studije stomatologije na Medicinskom fakultetu VMA Počinju integrisane studije 

stomatologije na Medicinskom fakultetu VMA - Foto: Ministarstvo odbrane / Ustupljene fotografije 

Akreditacija novog studijskog programa usmerena je na poboljšanje zdravstvene zaštite u oblasti 

stomatologije i u kontekstu revitalizacije garnizonskih ambulanti, koje dobijaju na značaju reaktiviranjem 

obaveznog služenja vojnog roka. 

Dekan Medicinskog fakulteta VMA prof. dr Sonja Marjanović istakla je da taj studijski program jedini u 

regionu obezbeđuje obrazovanje koje objedinjuje stomatološki i vojni poziv, a da je fakultet jedan od 

samo dva u Evropi koji na integrisanim akademskim studijama školuju oficire sanitetske službe. 

- S tim u vezi, beležimo veoma veliko interesovanje inostranih pripadnika, kojima posvećujemo posebnu 

pažnju. Na fakultetu već školujemo kadete iz Angole i Bosne i Hercegovine, a naša vrata biće otvorena za 

inostrane kadete i sledeće školske godine. Do sada je bila praksa da se oni školuju u civilstvu, nakon čega 

su preuzimani u vojnu službu, a sada od prve godine studija prolaze kompletno školovanje i kao oficiri, a 

ne samo kao budući lekari, odnosno stomatolozi - rekla je prof. dr Marjanović i istakla da je reč o 

jedinstvenoj prilici za školovanje oficira sanitetske službe. 

Kako je navela, fakultet prvi put organizuje onlajn pripremu za buduće kadete na integrisanim 

akademskim studijama medicine i stomatologije. 

Prema njenim rečima, informacije o tome već su na zvaničnom sajtu ustanove pa svi koji žele da upišu 

Medicinski fakultet VMA mogu da se prijave, kako bi prošli sadržajnu pripremu iz hemije i biologije, 

predmeta koji su obavezni deo prijemnog ispita. 



 
 

 

Rodić: U toku Zimska kampanja prikupljanja krvi, rezerve i dalje smanjene 

BEOGRAD - U toku je tradicionalna Zimska kampanja koju 17. godinu zaredom organizuju Institut za 

transfuziju krvi i Crveni krst Srbije, a nadmetanje za šampiona solidarnosti trajaće do 28. februara, dok 

su rezerve krvi i dalje smanjene, i to jednoipodnevne, izjavila je Ivana Rodić iz Instituta za transfuziju krvi 

Srbije. 

"Posebno tokom prazničnih dana se očekuju smanjene rezerve, ali se nadamo da će se situacija 

promeniti tokom ove nedelje kada se završavaju proslave, a trenutno su rezerve jednoipodnevne", rekla 

je ona za Tanjug. 

Prema njenim rečima, tokom prošle nedelje je prikupljeno svega 1.003 jedinica krvi dok je, kako je 

istakla, neophodni minumum 1.500, a optimum bi bio preko dve hiljade jedinica krvi. 

"Osim AB pozitivne krvne grupe, sve ostale ostale krvne grupe su na minimumu. Počela je i naša Zimska 

kampanja, 17. po redu, pa verujemo da će i to doprineti stabilnim rezervama", rekla je Rodić. 

Rezultati kampanje su slični prošlogodišnjim, navela je i podsetila da tradicionalnu Zimsku kampanju 

organizuju Institut za transfuziju krvi Srbije i Crveni krst Srbije uz podršku lokalnih samouprava i medija. 

"Cilj kampanje je da se obezbede dovoljne količine krvi za lečenje bolesnih i povređenih pacijenata u 

periodu godine kada se očekuju smanjene rezerve krvi, kao i podizanje svesti građana o značaju 

dobrovoljnog davanja krvi tokom cele godine", rekla je Rodić. 

Ona je dodala da se od početka januara do kraja februara organizuju akcije dobrovoljnog davanja krvi u 

lokalnoj zajednici u više od 40 gradova i opština, kao podsticaj građanima da se uključe i simbolično 

takmiče za titulu Šampion solidarnosti. 



 
 

 

IZOLOVAN PRVI SLUČAJ GRIPA A(H1) KOD DVOGODIŠNJEG DETETA U ovoj opštini u Srbiji; Evo koje su 

preventivne mere 

Prvi slučaj infekcije virusom gripa tip A(H1) koji je potvrdila Nacionalna referentna laboratorija za grip i 

druge respiratorne viruse Instituta za virusologiju, vakcine i serume "Torlak" potvrđen je u opštini 

Vladimirci kod dvogodišnjeg deteta, izjavila je danas Dragana Radojičić, epidemiolog Zavoda za javno 

zdravlje Šabac. 

Ona je za Tanjug rekla da je registrovan i drugi slučaj i to u opštini Šabac, kao i da je sada najbitnije kako 

ćemo se ponašati. 

Prema njenim rečima vakcina je i dalje jedna od najboljih preventivnih mera koja još uvek može da se 

primi. Radojičić je podsetila da je izolovani tip virusa A (h1) u laboratoriji Zavoda potvrdio Institut za 

virusologiju virusa i serume Torlak i ponovila da njega ima u vakcini, kao i da svi koji su zdravi, a nisu bili 

u kontaktu sa obolelim osobama mogu da se vakcinišu. 

Oni će, kako je naglasila u roku od dve nedelje steći zadovoljavajući imunitet, dok se ostalima savetuje 

da se pridržavaju drugih preventivnih mera. 

"To znači obavezno što češće provetravanje prostora, dovoljno unošenje voća, povrća i tečnosti, da se 

smanje kretanje u većim grupama, odlasci na slave i proslave, kao i obavezno nošenje zaštitnih maski", 

rekla je ona. 



 
 

 

Od svinja, preko SAD do mašine koja čuva srce 

Pacijent sa novom jetrom Nikola Vučićević je i danas živ iako je već bio otpisan, porodica mu je kupila 

kovčeg, peškire i sve ostalo, seća se dr Milovan Bojić 

U Institutu za kardiovaskularne bolesti „Dedinje”, posle pauze od tri decenije, prošle godine su ponovo 

počele da se rade transplantacije srca. U razgovoru za „Politiku” profesor dr Milovan Bojić, direktor 

Instituta „Dedinje”, objašnjava kako je bio trnovit put dok nisu započeli ove vrste intervencija. 

– Imao sam tu sreću da budem u poziciji da kao mlad direktor i lekar 1992. godine dođem na čelo 

tadašnje Klinike za kardiovaskularne bolesti „Dedinje”. Kao čovek koji je uvek imao neku inicijativu, ali i 

određene vizije, tada sam hrabro izjavio da ćemo na „Dedinju” raditi transplantacije organa. To je 

dočekano na nož od tadašnjih neprikosnovenih autoriteta u našoj medicini. Bilo je vreme teških 

ekonomskih sankcija u kojima se naša zemlja našla. Bila je gotovo hermetički zatvorena, i na kopnu, i na 

rekama, i u vazduhu, nije bilo deterdženata, dezinfekcijskih sredstava, o lekovima da ne govorimo… I 

onda je došao profesor Lalević, čuveni otac naše anesteziologije, da mi prenese poruku Medicinskog 

odeljenja SANU i Medicinske akademije Srpskog lekarskog društva – da moram da se uozbiljim, da ne 

pričam gluposti, da će me oni isključiti iz svih udruženja. Međutim, ja sam ostao pri tom stavu – priseća 

se dr Bojić. 

On ističe da je znao da moraju da krenu sa transplantacijama na eksperimentalnim životinjama i zamolio 

je tadašnjeg predsednika vlade Vojvodine Boška Peroševića da mu pozajmi svinje, i to one landras rase. 

– Tražio sam mu 300 svinja. Sećam se da je moj pokojni otac tada bio u mojoj kancelariji i da je skočio jer 

je mislio da kupujem svinje za kuću, rekavši mi da je dovoljno da imamo 10. Meni je bilo važno da 

dođemo do svinja, pa posle kako bude. Perošević mi je jednog dana javio da mi šalje svinje, i to oko tri 

ujutru, ispred instituta, u zglobnom kamionu. Uplašio sam se šta ću da radim sa tolikim svinjama i gde ću 



 
 

da ih smestim. Smestili smo ih na Vojnomedicinsku akademiju. I onda sam već organizovao prvi tim za 

transplantaciju koju su dominantno činili doktori Instituta „Dedinje”, ali kako smo uključili i presađivanje 

jetre, došli su i doktori iz drugih bolnica. Utorkom bismo imali predavanja, a četvrtkom smo na VMA 

pravili prve eksperimente presađivanja organa sa jedne životinje na drugu. I taj konzilijum, koji su činili 

najpoznatija imena medicine, funkcionisao je kao nešto najbolje što je u mojoj više od četiri decenije 

dugoj lekarskoj karijeri funkcionisalo. Kada je preživela prva svinja, ja sam je lično kao direktor Instituta 

shvatio kao jednog od naših najvažnijih pacijenata – ističe dr Bojić. 

Naš sagovornik otkriva da je verovao u ovaj projekat. 

– Sećam se da je jednom prilikom tadašnji predsednik Srbije Milan Milutinović trebao da dođe zbog 

teških anginoznih tegoba. Bivši predsednik Slobodan Milošević mi je javio da ga čekam, a ja sam mu 

rekao da će ga čekati moj dobar tim, a da ja imam pacijenta na VMA i da se neću od njega odvojiti. I on 

nije mogao verovati da je to tako. Mi smo zbrinuli Milutinovića na Dedinju, a on je mene našao na VMA i 

sećam se da, kad me video da sam pored svinje, vraćao koracima onako unazad u rikverc, klimajući 

glavom, da je udario u zid i rekao da niko ne zna koliko sam ja lud – priseća se dr Bojić. 

Bilo je i onih, kaže, koji su želeli da ne uspe, pa je formirana tzv. koordinacija na telima za transplantaciju 

organa. U prevodu, to je po njemu značilo, Bojić ne sme da dobije organe. 

– A organe smo mogli da dobijemo jedino iz koordinacionih tela iz urgentnih centara, tu je bilo mesto 

gde su mogli da se pojave pacijenti sa moždanom smrću, odakle smo mogli da koristimo organe za 

transplantaciju. Pošto nismo imali para, moja ideja je bila da potražimo pomoć Ministarstva spoljnih 

poslova i da dođemo do naše dijaspore, da nam pomognu da smeste naše doktore po kućama, po 

gradovima gde ćemo vežbati. Tako smo upotrebili Hanover kao grad sajmova i čuvenog profesora 

Pihlomajera, kod kojeg je naša ekipa išla da vežba transplantaciju jetre. Druga ekipa je poslata u 

Pitsburg. Uprkos svom znanju, pomenuto koordinaciono telo nam nije davalo organe – tvrdi dr Bojić. 

U julu 1995. godine čuveni profesor Florijan ga je pozvao da održi, pošto je dobio nagradu za menadžera 

godine Jugoslavije u zdravstvu, predavanje u Rotari klubu. Otišli su tamo i u povratku Bojić mu je tražio 

da mu kaže ko rukovodi jedinicom neurohirurgije na Medicinskom fakultetu u Novom Sadu. I kad mu je 

to rekao, krenuo je da traži tu osobu, u nekom mestu na Fruškoj gori, oko ponoći. 

– Unutra je bio čovek koji bere kajsije na placu, šokiran kada me video. Rekao sam mu mrtav hladan: 

„Čuo sam da imate donora na vašem odeljenju”, a njemu je ispala kofa sa kajsijama iz ruku. Rekao mi je 

da ako bi neko znao da mi je rekao, da bi ostao bez glave. Ja sam mu rekao da on slobodno nastavi da 

bere, da mu neće faliti dlaka s glave. Tada sam sam sebi urezao rečenicu – da je ovaj život zaista nekome 

berba, nekome borba. I već smo putovali prema Pokrajinskoj bolnici. Profesor Florijan je dobro znao 

raspored, ali ni njemu, pošto više nikome nisam verovao, nisam govorio šta tražim i šta hoću. Kada smo 

došli do bolnice, ja sam obio njihov vešeraj, obukao uniformu, maskirao profesora Florijana i sebe. Došli 

smo do dečka koji je vozio motor, nije koristio kacigu, bio je u moždanoj smrti i mi smo blokirali taj 

krevet. Profesor Florijan je bio zadužen kao iskusan intenzivista da motri da ne bismo izgubili tog 

potencijalnog donora kao pacijenta. A ja sam sa njegovim ocem dugo vodio pregovore i sutradan, 12. 

jula 1995. godine, pozvao sam naše ekipe sa „Dedinja” da dođu. Tada smo uradili transplantaciju jetre, 



 
 

srca i pankreasa, a pacijent sa transplantiranom jetrom Nikola Vučićević je i dan-danas živ i živi praktično 

30 godina. Mi smo u tom krugu uradili 28-29 transplantacija. Nikola Vučićević je već bio otpisan, 

porodica mu je kupila kovčeg, peškire i sve ostalo, a slično je i sa većinom drugih kojima su 

transplantirani organi i koji danas žive svoje živote. To je znak da je to put kojim treba da idemo i to je 

najveća satisfakcija za ono što mi kao lekari radimo – naglašava dr Bojić. 

Posle njegovog odlaska sa „Dedinja”, program transplantacije je kaže praktično ukinut. Verovatno da ih 

ne podseća na njega, dodaje, pošto je to bilo vreme posle 5. oktobra. 

– Nakon skoro 30 godina, zahvaljujući ministru zdravlja Zlatiboru Lončaru, uključili smo se u ovaj 

program i evo prošle godine uradili smo tri kompleksne, teške, izazovne transplantacije, veoma uspešno. 

Najveća satisfakcija za uspešnost našega rada je ocena samog ministra Lončara, koji je rekao da se ne 

vidi da je postojala pauza od 30 godina, kao da nije bila ni 30 dana. Dokaz za to je i zahtevna 

transplantacija legendarnom fudbaleru Crvene zvezde Milošu Šestiću, koji ima blizu 70 godina, bezbroj 

pridruženih bolesti, koji je dobio donorovo srce od 65 godina i koji je filigranskim vođenjem našeg tima i 

postupaka praktično danas sa svojom porodicom i mi smo srećni. A mi nastavljamo ovaj program – kaže 

naš sagovornik. 

Za tri transplantacije je, ističe, uspeo snagom svog autoriteta i autoriteta bolnice da dobije mašinu koja 

uspešno čuva organe donora, kao da je u telu osobe. 

– Ona nam je bila spasonosna za srce Miloša Šestića, sasvim sigurno. Ona nam daje komfor, jer u takvim 

okolnostima srce je monitorovano, potkrepljeno, perfundovano kao da je u organizmu i omogućava nam 

da ne žurimo u okviru od osam do 12 sati da kvalitetno uradimo sve i da imamo organ koji je apsolutno 

bez patnje i da ga organizam primaoca prihvati kao kvalitetnog. Ta sigurnost za smeštaj doniranog 

organa je zaista jedna velika stvar koja košta i koju ministarstvo i država treba da prihvate – smatra dr 

Bojić. 


